
Orø Beboerforening
Bestyrelsesmøde, onsdag  8. maj 2024 kl. 19, Brøndevej 8

1) Dagsorden nr. 06 - 24 Ref. nr. 06 - 24
Deltagere: Mogens, Lilian, Sofie, Knud og Pernille
Afbud: Birgitte

2) Godkendelse af dagsorden Tilføjelser:
pkt. 3 - mail til medlemmer
pkt. 5 - Orøposten 
pkt. 7.3 - Årets Heks

3) Foreningens drift / orientering
- opfølgning på taxiloven
- mail til medlemmer

Vi har sammen med Orø Lokal Forum sendt et svar til Holbæk 
Kommune og afventer kommunalbestyrelsens beslutning på den 
lokale udmøntning af taxilovens mulighed for undtagelser/lempelser
på en småø.

Vi sender en mail til medlemmer med orientering om væsentlige 
emner, herunder konstituering.

4) Økonomi Foreningen har modtaget indmeldelse fra to nye medlemmer.

5) Indkommen post

- Invitation til åbning af 
Margretheskoven 3. maj

- Orødagen invitation

- Orøposten

- Bestyrelsen er blevet inviteret til Eco Trees åbning af 
Margretheskoven. Vi havde ikke mulighed for at deltage.

- Vi har meddelt OrøKontoret at vi ikke deltager i Orødagen 2024.
*Se også  pkt. 8.4.

- Vi har modtaget en opfordring til at omtale Orøposten, den nye 
webbaserede avis. Vi har lagt opslag vedr. 2. udgave på 
Facebookgruppen. I forbindelse med opdatering af hjemmesiden, 
lægger vi senere et link der. Der er sendt svar til redaktionen.

6) Sammenslutningen af 
Danske Småøer (SaDS)
6.1. Undersøgelse af 
affaldssortering på Orø

6.2. Bobarhed - et EU projekt

6.1. Orientering om besvarelse af affaldsundersøgelse foretaget af 
Aaborg Universitet. Undersøgelsens spørgsmål gik på 
affaldssortering af husholdningssortering. Vi har udddybet med 
kommentar for erhverv. For erhverv er der sorteringsudfordringer, 
der ikke er løst endnu.
Undersøgelsen følges op af onlinemøde13. maj kl. 19.15, hvor der 
er deltagelse fra Orø. Genskabet deltager med et oplæg. Alle med 
interesse kan deltage.

6.2. Vi har sendt en interessetilkendegivelse og afventer om vi får 
mulighed for deltagelse i projektet.

7) Arrangementer
7.1. Generalforsamling 2024 - 
opfølgning
7.2. Sankt Hans søndag 23. juni
7.3. Årets Heks

7.1. Evaluering
Med god hjælp fra dirigenten lykkes det at gennemføre 
generalforsamlingen. Desværre blev en mere generel debat om 
foreningens arbejde forstyrret af to enkelte medlemmers fokus på 
detaljer. Referat er lagt på hjemmesiden. Beretning og regnskab 
ikke være at finde på hjemmesiden fremover.

7.2. Der er lavet aftale med Skolens SFO vedr. heks til bålet.  
Børnene får is som tak. Sofie står for aftale og det praktiske.
Vi afventer svar fra brandfolkene om deres deltagelse, Lilian følger 
op. Musik og musik ledsagelse til midsommervisen er på plads 
v/Sofie. Plakat er næsten klar v/ Lilian

7.3. Årets Heks – plakaten er klar. Frist for forslag til kandidater 



bliver den 7. juni.
Der sættes plakater op, på hjemmesiden og opslag 
facebookgruppen fra den 20.5.

8) Planlægning for det 
kommende år – det vi arbejder 
med

8.1. Forretningsorden
8.2. Hjemmesiden
8.3. Bestyrelsens fordeling til 
udvalg og Ø-repræsentant
8.4. Andre opgaver
- Orøposen
- Synliggørelse af vores arbejde 
på øen

8.1. Lilian har udarbejdet et forslag til revideret forretningsorden, 
som drøftes på junimødet.

8.2. Hjemmesiden skal opdateres.
De første prioriteringer er:
- Tekst til forsiden revideres
- ”Orientering fra Beboerforeningen” - Vi har besluttet udarbejde et 
skriv, der udkommer, når der er noget at informere om. Dette nye 
”Orientering fra Beboerforeningen” lægges på hjemmesiden.
- herefter arbejder vi hjemmesiden systematisk igennem og 
opdaterer løbende.

8.3. Udvalg og Ø-repræsentant
- trampestigruppen: Birgitte Larsson
- færgekontakt: Knud Ahm
- Ø-væksten: Sofie Båth
- Ø-repræsentant: Lilian Petersen

8.4. Opdatering af indhold i Orøposen hos øens ejendomsmæglere.
Pernille tager sig af at kontakte øens foreninger og erhverv om der 
er interesse.

- *Om synliggørelse af vores arbejde - Orødagen er ikke en god 
dag at møde potentielle medlemmer, vi kan bruge ressourcerne 
bedre. Vi har besluttet at finde andre muligheder, hvor ø-boere kan 
møde os. Vi arbejder på et nyt forslag.

9) Arbejdsgrupper/udvalg

9.1.Trampesti gruppen
9.2. Færgekontaktudvalget
9.3. Turisme - status på SFU
9.4. Ø-Væksten

9.1. Intet nyt

9.2. Ny konstituering i færgekontaktudvalget
Udvalget fortsætter uden formand i perioden frem til, der på 
lokalforums generalforsamling i maj er valgt nye medlemmer, og 
man derefter kan konstituerer sig på ny. jf. referat fra møde 23.4.

9.3. Styregruppen til Stategisk-Fysisk-Udviklingsplan fortsætter i 
resten af 2024. Den sætter det nye ø-væksten i værk, som er et 
koordinerende udviklingsforum og styregruppens medlemmer 
deltager i de planlagte møder. 

9.4. Det første møde i Ø-væksten er mandag 13.5.

10) Eventuelt Tak til dirigenten Bo Höifeldt-Overgaard for at lede 
generalforsamlingen. Tak til Helene Garly for hendes indsats i 
bestyrelsen i det forgangne år.

11) Næste møde  Næste møde er onsdag 5. juni kl. 19

Referent  Lilian/ 13. maj  2024


